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 Usnesení zastupitelstva

Přítomni: 9 členů zastupitelstva
Omluveni:
Neomluveni:
Ověřovatelé zápisu: J. Baše, I. Šimerda
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté:

Bod č. 1: Zahájení
Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo zaháje-
no v 17.00 hodin starostou obce Jakubem Šimerdou.
Zapisovatelkou byla jmenována Z. Andržová a ově-
řovateli zápisu byli jmenováni J. Baše a I. Šimerda.
Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 1/8/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku Z. Andr-
žovou, ověřovatele zápisuJ. Baše a I. Šimerda.

Bod č. 2: Schválení programu
Předsedající seznámil přítomné s návrhem pro-
gramu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou 
na úřední desce. Předsedající dal hlasovat o návrhu 
programu včetně jeho doplnění a změn (bod č. 5, 
6, 7, 8, 9, 10)
Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 2/8/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program za-
sedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu č. 7/2021
Veškerá usnesení jsou v pořádku.

Bod č. 4: Schválení možnosti zástavního práva 
ve prospěch bankovní instituce 
Zastupitelé projednali schválení žádostí o souhlas 
se zástavním právem na pozemky v lokalitě Kouty – 
stavební parcely 15RD.
Hlasování:  pro 8  :  proti 0
Usnesení č. 3/8/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje možnost zástavního 
práva ve prospěch bankovní instituce pro majite-
le stavebních parcel v Koutech a pověřuje starostu 
k podpisu žádostí o schválení.
V 17.20 hodin se dostavila A. Jelínková.

Bod č. 5: Schválení záměru č. 6/2020 
Starosta obce předložil zastupitelům záměr č. 6/2021 

prodej stavební parcely v Koutech, který bude vyvěšen.
Hlasování: pro 9  :  proti 0
Usnesení č. 4/8/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje záměr č. 6/2021.

Bod č. 6: Schválení výjimky z počtu dětí 
v MŠ Bolehošť
Zastupitelům byla předložena ke schválení vý-
jimka z počtu dětí v MŠ Bolehošť. Kapacita po-
čtu dětí v MŠ Bolehošť je 24 dětí. Výjimka je pro 
jedno další dítě na celkový počet 25 dětí. Zároveň 
byly projednány mzdové náklady na prodloužený 
provoz školní družiny. 
Hlasování:  pro 9  :  proti 0
Usnesení č. 5/8/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje výjimku z počtu dětí 
v MŠ Bolehošť na celkový počet 25 dětí.

Bod č. 7: Opravy obecní infrastruktury a souvise-
jící zemní práce
Pan starosta seznámil přítomné s již provedenými 
a probíhajícími opravami a údržbami obecní infra-
struktury. Jedná se zejména o opravy částí kanali-
zace, chodníků a přípravou podkladu pro venkovní 
učebnu v ZŠ Bolehošť.

Bod č. 8: Ukončení spolupráce s nájemcem obec-
ního hostince
Zastupitelé byli seznámeni se stavem pronájmu 
obecního hostince panu Šnajdrovi. Provozovatel 
hostince pan Šnajdr oznámil ústně bez udání dů-
vodu ukončení nájmu obecního hostince. Ukončení 
nájmu bude provedeno v souladu s podmínkami 
nájemní smlouvy.

Bod č. 9: Pořízení zahradní sekačky
Pan starosta předložil přítomným návrh na za-
koupení nové sekačky na trávu z důvodu končící 
životnosti stávajícího stroje. Zastupitelé souhlasí 
s návrhem.

Bod č. 10: Ostatní
a)  technologie INFRASET pro opravy silnic – ukázka 

stroje na opravu silnic – podání návrhu na zakou-
pení pro více obcí ve spolupráci s DSO Vrchy 

b) kotlíkové dotace a ukončení provozu kotlů niž-
ších emisních tříd v roce 2022 

c) umístění popelnic na elektroodpad – zakoupení 
3ks a rozmístění Bolehošť u krámu, u školy 
a v Lipinách

d) dotační podpora pro místní prodejnu potravin – 
možnost čerpání dotace 

e) umístění dalších dopravních zrcadel v obci – pro-
jednání vhodnosti umístění

f) návrh č. 2 na vyřazení drobného majetku obce – 
obecní mobiliář hřiště viz. seznam

Hlasování: pro 9  :  proti 0
Usnesení č. 6/8/2021
Zastupitelé obce schvalují návrh č. 2 na vyřazení 
drobného majetku obce.
g) pověření finančního a kontrolního výboru 

ke kontrole za 1. pol. 2021 na OÚ a seznámení 
s výsledkem kontroly za 2. pol. 2020

h) rozpočtová opatření č. 10, 11, 12 schválená staros-
tou obce – zastupitelé berou na vědomí 

i) schválení směrnice č. 4/2021. Starosta obce 
předložil zastupitelům ke schválení směrnici 
č. 4/2021 Pravidla pro prodej pozemků, Bole-
hošť – Kouty, plocha Z7 a BV

Hlasování:  pro 9  :  proti 0
Usnesení č. 7/8/2021
Zastupitelé schválili směrnici č. 4/2021 Pravidla pro 
prodej pozemků, Bolehošť – Kouty, plocha Z7 a BV.
j) schválení podoby kupních smluv pro prodej 

parcel. Starosta obce předložil zastupitelům 
ke schválení konečnou podobu smluv pro 
prodej stavební parcely v Koutech a souvise-
jících dokumentů.

Hlasování: pro 9  :  proti 0
Usnesení č. 8/8/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje návrhy kupních smluv 
pro prodej stavebních parcel v Koutech a související 
dokumenty.
k) rozpočtové opatření č. 13
Usnesení č. 9/8/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opat-
ření č. 13.

Bod č. 11: Diskuze

Bod č. 12: Závěr
Starosta poděkoval přítomným za pozornost a zase-
dání v 18:40 hod. ukončil.
Zápis byl vyhotoven dne: 7. 9.2021

 Slovo starosty

Vážení spoluobčané, 
konec roku se pomalu blíží, máme čas 
adventu, Vánoce jsou za dveřmi. Máme 
za sebou další rok plný bezprecedentního 
omezování života společnosti. Život plyne 
jinak, je plný nejistoty. Je plný očekávaní 
nepříjemných věcí. Alespoň, že během léta 
jsme si od všeho odpočinuli.
Nyní víc, než kdy jindy je mezi lidmi napě-
tí, jsme názorově rozdělení. Všichni toho už 
máme po krk. Chceme jen normálně žít, tak 
jak jsme byli zvyklí, bez omezení.
Nyní však přicházejí Vánoce, období klidu 

a míru, vzájemného porozumění, rodin-
ných sešlostí a času hojnosti. Užijme si je, 
jak jen to je možné. Hoďme všechny sta-
rosti za hlavu, nechme se naplno pohltit 
pohodovou atmosférou. Odpočívejme v ro-
dinném kruhu, užívejme čas na čerstvém 
vzduchu v přírodě. Načerpejme maximum 
sil do pravděpodobně dalšího náročného 
roku. Budeme je potřebovat. Zvládneme to. 
Bude to jenom lepší.
Přeji Vám všem pevné zdraví, krásné prožití 
Vánoc a šťastný nový rok.

Jakub Šimerda

Zápis č. 8/2021 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 6. 9.2021 na obecním úřadě v 17 hodin.

 

Fotografie z titulní strany je ručně malovaný 
obrázek, který dostal nějaký pan Janovský, 
jako poděkování za práci v místním družstvu. 
Kresba je malovaná z pohledu na obec ze se-
veru - od zelnic. Na titulní straně je bývalý 
statek, který nyní vlastní pan Uhlíř, na zadní 
straně je pak vidět statek pana Langra. Za 
kresbu děkuji starostovi Týniště panu Koldin-
skému. V případě zájmu mohu kresbu zaslat.
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Přítomni: 8 členů zastupitelstva
Omluveni: P. Prause – rodinné důvody
Neomluveni:
Ověřovatelé zápisu: J. Netík, R. Černý
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté:

Bod č. 1: Zahájení
Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo za-
hájeno v 17.00 hodin starostou obce Jakubem 
Šimerdou. Zapisovatelkou byla jmenována Z. 
Andržová a ověřovateli zápisu byli jmenováni J. 
Netík, R. Černý.
Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 1/9/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku 
Z. Andržovou, ověřovatele zápisu J. Netíka a R. 
Černého.

Bod č. 2: Schválení programu
Předsedající seznámil přítomné s návrhem pro-
gramu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřej-
něnou na úřední desce. Předsedající dal hlaso-
vat o návrhu programu včetně jeho doplnění 
a změn (bod č. 10, 11, 12, 13)
Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 2/9/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program 
zasedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu č. 8/2021
Veškerá usnesení jsou v pořádku.

Bod č. 4: Záměr obce č. 5/2021 pronájem obec-
ního hostince
Na základě vyvěšení záměru č. 5/2021 o proná-
jmu obecního hostince a nebytových prostor 
v 1. np podala přihlášku pouze firma SPIEGEL 
PUB s.r.o.
Nájem restaurace 1,- Kč/měsíc
Nájem nebytových prostor v 1. np 3.000 Kč/měsíc
Celkové zálohy na energie 9.000 Kč/měsíc
Hlasování:  pro 8  :  proti 0
Usnesení č. 3/9/2021
Zastupitelstvo obce vybralo nájemce obecní-
ho hostince a nebytových prostor v1. np firmu 
SPIEGEL PUB s.r.o. a pověřuje starostu k podpisu 
nájemních smluv. Celková cena nájmu byla sta-
novena na 3.001 Kč/měsíčně a zálohy 9.000 Kč/
měsíčně. Nízká cena za pronájem pohostinství 
byla stanovena na základě nezájmu ze strany 
podnikatelských subjektů o provozování obecní-
ho hostince. Trvalé uzavření obecního hostince by 
obci znemožnilo pořádat kulturní akce ve spole-
čenském sále.

Bod č. 5: Opravy v obecním hostinci
Starosta obce předložil zastupitelům návrh oprav 
v obecním hostinci. Realizována bude výměna boč-
ních dveří, drobné zednické a instalatérské práce. 

Bod č. 6: Schválení prodeje stavebních parcel – 
Záměr č. 6/2021  
Pan starosta seznámil přítomné s žádostí pana 
Martina Šmidberského o prodej pozemku. Záměr 
č. 6/2021 byl vyvěšen od 20. 9. 2021 do 5. 10. 2021.
Hlasování:  pro8  :  proti 0
Usnesení č. 4/9/2021
Zastupitelé schválili prodejpozemku p.č. 160/23 
o výměře 1096m2 orná půda za cenu 800,- Kč/
m2+ DPH, p.č. 160/34 o výměře 163m2 orná půda 
za cenu 800,- Kč/m2 + DPH, p.č. 74/3 ostatní plo-
cha o výměře 69m2  za cenu 800,- Kč/m2 + DPH, 
které jsou v majetku obce Bolehošť zapsané 
na LV 10001 k. ú. Bolehošť panu Martinu Šmid-
berskému, Družstevní 468, Borohrádek. 

Bod č. 7: Smlouva o smlouvě budoucí s GasNet
Zastupitelům byla předložena ke schválení smlou-
va o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene 
s fi rmou GasNet s.r.o. na pozemku p.č. 41/1, pro 
plynovou přípojku pro fi rmu Plane Verti s.r.o.
Hlasování:  pro8  :  proti 0
Usnesení č. 5/9/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o smlouvě 
budoucí o zřízení věcného břemene s firmou Gas-
Net s.r.o. a pověřuje starostu k podpisu smlouvy.

Bod č. 8: Smlouva o pronájmu silničního po-
zemku - SsKhk
Zastupitelům byla předložena smlouva o pod-
mínkách zajištění užívání silničního pozemku 
ke stavební činnosti (chodník potraviny).
Hlasování:  pro 8  :  proti 0
Usnesení č. 6/9/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu s SsKhk 
o pronájmu silničního pozemku ke stavební činnosti.

Bod č. 9: Realizace tůní v obecním remízu
Pan starosta seznámil přítomné s postupem 
dokončení realizace projektu vybudování tůní 
v obecním remízu dle projektu. 
Hlasování:  pro 8  :  proti 0
Usnesení č. 7/9/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje dokončení realiza-
ce projektu vybudování tůní v obecním remízu.

Bod č. 10: Žádost o dotaci z rozpočtu obce 
na rok 2022
Žádost Centra Orion o dotaci na zajištění mzdo-
vých nákladů asistenta ve výši 20.000,- Kč (tj. 
2.000 Kč/měsíc).
Hlasování:  pro 8  :  proti 0
Usnesení č. 8/9/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje pro Centrum Orion 
individuální dotaci na rok 2022 ve výši 20.000,- 
Kč (tj. 2.000,- Kč/měsíc), která bude zařazena 
do rozpočtu obce na rok 2022.

Bod č. 11: Schválení dodatku č. 5 ke smlouvě 
o dílo – Stavoka Kosice, 15P Kouty
Pan starosta předložil zastupitelům ke schválení 

dodatek č. 5 ke smlouvě o dílo s firmou Stavoka 
Kosice. Smluvní strany se dohodly na tom, že 
předmět díla se mění na základě změnového lis-
tu ZL č.5, který je jako nedílná příloha součástí 
tohoto dodatku a kterým dochází k nerealizaci 
34 m silničních obrub.
Nová cena díla bez DPH: 10 578 645,78 Kč bez DPH
Snížení o 9 044,- Kč bez DPH
Hlasování: pro 8  :  proti 0
Usnesení č. 9/9/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek č. 5 
ke smlouvě o dílo s firmou Stavoka Kosice a pově-
řuje starostu k podpisu dodatku.

Bod č. 12: Schválení dodatku č. 3 ke smlouvě 
o dílo –J. I. H. Huptych
Pan starosta předložil zastupitelům ke schvále-
ní dodatku č. 3 ke smlouvě o dílo s firmou J.I.H. 
Ing. Jiří Huptych. Smluvní strany se dohodli 
na změně odstavce 3.1 článku III – snížení ceny 
díla o 12 900 Kč bez DPH.
Hlasování: pro 8  :  proti 0
Usnesení č. 10/9/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek č. 3 
ke smlouvě o dílo s firmou J.I.H. Ing. Jiří Huptych 
a pověřuje starostu k podpisu dodatku.

Bod č.13:Ostatní
a) informace o přípravě žádosti o dotaci na 3. 

etapu výstavby chodníků v Bol. Lhotě - výše 
alokace 1.7 M

b) oznámení o plátcovství DPH - od 1. 9. 2021 se 
obec stala plátcem DPH– projednání výhod/
nevýhod

c) uzavření propustků v Lipinách – oznámení 
o dalším postupu

d) příprava odpadové vyhlášky a související 
změny v odpadovém hospodářství 

e) návrh témat na veřejné zasedání zastupitel-
stva v obecním hostinci

f ) oznámení o ukončení pracovního poměru 
pana J. Hrnčíře

g) rozpočtové opatření č. 14, 15, 16/2021 schvá-
lené starostou obce, které zastupitelé berou 
na vědomí a 17/2021 ke schválení zastupitel-
stvem

Hlasování: pro 8  :  proti 0
Usnesení č. 11/9/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatře-
ní č. 17/2021 
h) seznámení s výsledkem kontroly finančního 

výboru za 1. pol. 2021

Bod č. 14: Diskuze

Bod č. 15: Závěr
Starosta poděkoval přítomným za pozornost 
a zasedání v 19:20hod. ukončil.
Zápis byl vyhotoven dne: 13. 10.2021

Zápis č. 9/2021 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 12. 10. 2021 na obecním úřadě v 17 hodin.

 

Přítomni: 7 členů zastupitelstva
Omluveni: J. Netík, H. Kučerová – osobní důvody
Neomluveni:
Ověřovatelé zápisu: J. Baše, I. Šimerda
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté:

Bod č. 1: Zahájení
Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo za-
hájeno v 17.00 hodin starostou obce Jakubem 
Šimerdou. Zapisovatelkou byla jmenována Z. 
Andržová a ověřovateli zápisu byli jmenováni 
J.Baše, I. Šimerda.

Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 1/10/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku 
Z. Andržovou, ověřovatele zápisu J. Bašeho 
a I. Šimerdu.

Zápis č. 10/2021 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 22. 11. 2021 na obecním úřadě v 17 hodin. 
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Bod č. 2: Schválení programu
Předsedající seznámil přítomné s návrhem pro-
gramu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřej-
něnou na úřední desce. Předsedající dal hlaso-
vat o návrhu programu včetně jeho doplnění 
a změn (bod č. 13).
Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 2/10/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program 
zasedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu č. 9/2021
Veškerá usnesení jsou v pořádku.

Bod č. 4: Stav veřejných financí obce
Pan starosta seznámil přítomné s plněním roz-
počtu obce, o splacení obou úvěrů, o získaných 
dotacích a plánu dalších investic v obci.

Bod č. 5: Přístavba a stavební úpravy v ZŠ a MŠ 
Bolehošť
Starosta obce předložil k nahlédnutí studii ná-
vrhu na rozšíření kapacity v základní a mateřské 
škole Bolehošť. 

Bod č. 6: Schválení OZV č. 2/2021
Zastupitelé projednali vyhlášku č. 2/2021 o sta-
novení místního poplatku za obecní systém od-
padového hospodářství. Vyhlášku bylo nutné 
upravit v souvislosti s novým odpadovým zá-
konem. Platná bude od 1. 1. 2022. Výše poplat-
ku na osobu zůstává pro rok 2022 nezměněna 
ve výši 650 Kč.
Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 3/10/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou 
vyhlášku č. 2/2021 o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství.

Bod č. 7: Schválení ceny vodného pro rok 2022 
a dodatku č. 25 ke smlouvě se společností 
AQUASERVIS
Vzhledem k narůstajícím cenám energií a dal-
ších nákladů je nutné navýšit cenu vodného. 
Navržená výše je 45,98 Kč/m3 včetně DPH. Zvý-
šení ceny vodného tedy činí 0,98 Kč/m3 oproti 
letošnímu roku. Výše nájemného pro obec bude 
v příštím roce 419 000,- Kč, stejně jako v roce 
letošním. Z inkasovaného nájemného jsou rea-

lizovány významné opravy a investice do vodá-
renské infrastruktury.
Hlasování: pro 7  : proti 0
Usnesení č. 4/10/2021
Zastupitelé obce schvalují cenu vodného pro rok 
2022 ve výši 45,98/m3 vč. DPH Kč.
Starosta obce seznámil zastupitele s dodatkem 
smlouvy č. 25 ke smlouvě o provozování vodáren-
ské infrastruktury se spol. AQUA SERVIS RK.
Hlasování: pro 7  : proti 0
Usnesení č. 5/10/2021
Zastupitelé obce schvalují dodatek smlouvy č. 
25 ke smlouvě o komplexním provozování infra-
strukturního majetku z 1. 9. 1994 s AQUA SERVI-
SEM a pověřují starostu k jeho podpisu.

Bod č. 8: Realizace průzkumného vrtu na pit-
nou vodu
Pan starosta seznámil přítomné s postupem re-
alizace projektu průzkumného vrtu na pitnou 
vodu pro Bolehošť.

Bod č. 9: Rekonstrukce malé vodní nádrže 
v Bolehošťské Lhotě
Pan starosta seznámil přítomné s návrhem pro-
jektu na rekonstrukci malé vodní nádrže v Bole-
hošťské Lhotě. Nádrž bude rekonstrukcí mírně 
rozšířena, upravena do podoby vodního biotopu 
s litorální zónou a vznikne zde i odpočinková 
zóna.

Bod č. 10: Výstavba chodníku 3. etapa – Bol. 
Lhota
Přítomní byli seznámeni s možností realizace vý-
stavby 3. etapy chodníků ve Lhotě a možnostmi 
získání dotací na tento projekt. Projekt je v plá-
nu realizovat v roce 2022.

Bod č. 11: Příprava projektu stezky k nádraží
Pan starosta předložil přítomným pracovní ver-
zi projektu k vybudování stezky k nádraží. Dále 
avizoval plán doplnění osvětlení v tom úseku 
do konce listopadu, vzhledem k bezpečnosti 
pohybu osob po komunikaci. 

Bod č. 12: Uzávěra propustků 
přes Bezedný potok
Pan starosta oznámil rozhodnutí městského úřa-
du v Kostelci nad Orlicí o uzavření propustků přes 
Bezedný potok z důvodu havarijního stavu obou 

propustků. Budou zde instalovány závory, zákaz 
vstupu a průjezdu označen dopravními značkami. 
Propustky budou kompletně zrekonstruovány ma-
jitelem, tj. Statní pozemkovým úřadem.

Bod č. 13: Ostatní
a) vnitřní kulturní akce jsou do konce roku 2021 

z důvodu epidemiologické situace zrušeny 
b) schválení dodatku ke smlouvě o smlouvě 

budoucí o připojení lokality 15 RD, Kouty, 
k rozvodům elektřiny – ČEZ Distribuce, a. s. 
Prodloužení termínu realizace do 15. 6. 2022.

Hlasování: pro 7  : proti 0
Usnesení č. 6/10/2021
Zastupitelé obce schvalují dodatek ke smlouvě 
o smlouvě budoucí o připojení lokality 15 RD, Kou-
ty, se společností ČEZ Distribuce a. s., a pověřují 
starostu k podpisu dodatku. 
c) žádost o souhlas s převedením finančních 

prostředků obce na dofinancování platů s od-
vody v ZŠ a MŠ Bolehošť. Nejde o převod pro-
středků nad rámec schváleného příspěvku pro 
rok 2021.

Hlasování: pro 7  : proti 0
Usnesení č. 7/10/2021
Zastupitelé obce schvalují převod části provozní-
ho příspěvku ve výši 86.666,- Kč na dofinancová-
ní platů s odvody v ZŠ a MŠ Bolehošť.
d) schválení Smlouvy o budoucí smlouvě o zří-

zení věcného břemene a dohody o umístění 
stavby č. IP-12-2013216/VB/01 název stavby: 
Bolehošťská Lhota, p.č. 1813, nová přípojka 
knn, k budoucí výstavbě rodinného domu.

Hlasování: pro 7  : proti 0
Usnesení č. 8/10/2021
Zastupitelé obce schvalují smlouvu o budou-
cí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu 
o umístění stavby č. IP-12-2013216/VB/01 název 
stavby: Bolehošťská Lhota, p.č. 1813, přípojka knn.    

Bod č. 14: Diskuze

Bod č. 15: Závěr

Starosta poděkoval přítomným za pozornost 
a zasedání v 18:40hod. ukončil.
Zápis byl vyhotoven dne: 23. 11. 2021

Venkovní učebna

Posvačit venku na čerstvém vzduchu nebo vyměnit vydýchanou tří-
du za venkovní prostředí? To vše umožní nová venkovní učebna, kte-
rou v září vybudovala společnost ARX Trade z Pardubic na zahradě 
místní školy. Učebna stojí na betonových patkách. Pod modřínovou 
podlahou je dostatečná vrstva kameniva, která zabrání vzlínání vody 
a hnilobě. Podlaha je přišroubována na latě natřené asfaltem. Zby-
tek konstrukce je tvořen masivními smrkovými hranoly. Střecha je 
šindelová, klempířské prvky z pozinkovaného plechu. Nechybí prak-
tická tabule, sada 3 malých a 4 větších piknikových setů pro malé 
i větší děti. Dodavatelská společnost odvedla prvotřídní práci. Kdo 
měl možnost si učebnu z blízka prohlédnout, kvalitu práce ocenil. 
Učebna stála 410 173 Kč s DPH. Současné zvyšování cen materiálu 
investici bohužel velmi prodražilo. Finanční zátěž však zmírní dota-

 Z naší obce
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ce ze Státního zemědělského intervenčního fondu, kterou se nám 
podařilo získat díky Místní akční skupině NAD ORLICÍ.  Na venkovní 
učebnu a škrabku kořenové zeleniny, o které jsme psali v minulém 
čísle, dostaneme dotaci necelých 240 000 Kč.
Přejeme dětem, aby jim bylo umožněno k výuce co nejvíce využívat 
venkovní prostředí. Dále děkuji všem, kdo se na přípravě a realizaci 
venkovní učebny podíleli.

Jakub Šimerda

Oprava veřejného prostranství 
u obchodu s potravinami

U obchodu s potravinami se potkáváme téměř všichni. Tam také 
směřovala druhá letošní investice do veřejného prostranství. Před 
obchodem s potravinami nejprve došlo výměně litinového potrubí 
vodovodu za plastové, vedoucí pod krajem chodníku. Ten byl poté 
rekonstruován také a došlo k vybudování nového stání pro popelnice 
na tříděný odpad. V nezbytné míře došlo i k opravě asfaltové komu-
nikace. Původní betonový povrch před obchodem už byl v havarij-
ním stavu a neodpovídal významnosti tohoto místa. Rekonstrukci 

zajistila fi rma pana Hojného z Kláštera nad Dědinou. Ne všechny po-
zemky v okolí obchodu byly obecní. Křižujeme vodní tok ve správě 
Povodí Labe, žádáme o převod pozemků od Královéhradeckého kra-
je. Darem jsme také získali pozemek p. č. 1816 od majitelů obchodu 
s potravinami. Na něm se nachází zbývající část starého chodníku 
směrem k Agrospolu a asfaltová komunikace. Tímto jim moc děkuji, 
velmi nám to usnadní jakékoli budoucí opravy.

Jakub Šimerda
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V Koutech již rostou nové domy

Největší investiční akce posledních let byla na konci září úspěšně 
dokončena. Komunikace, parkoviště, veřejné osvětlení, to vše je již 
v nové lokalitě hotové. Pouze přívod elektřiny k jednotlivým parce-
lám bude ČEZ Distribuce realizovat až na jaře příštího roku. Došlo 
k více než ročnímu prodlení, které bylo způsobeno průtahem v do-
hodě mezi ČEZ Distribuce a Královéhradeckým krajem v souvislosti 
s úplatou za podvrty pod krajskými komunikacemi. Za obec jsme to 
bohužel nemohli nijak ovlivnit. Vedení elektřiny povede v zelených 
pásech podél nových komunikací. Tam kde bude nutné s vedením 
přejít na druhou stranu jsme po dohodě dopředu připravili chrá-
ničky pro kabely, stejně jako pod vjezdy a parkovišti, pod kterými 
jsou umístěny domovní přípojky. Zabráníme tak možným škodám 
na nově vybudovaných inženýrských sítí v majetku obce. Do komu-
nikací nebude nutné zasahovat vůbec.
Určitě jste si všimli, že v lokalitě začali růst první dva rodinné domy. 

Dalších 7 majitelů stavebních parcel již zaslalo projektovou doku-
mentaci na nové domy k vyjádření obci. Čím dříve budou domy po-
stavené, tím lépe. Stále platí, že je nutné všech 15 rodinných domů 
do 5 let zkolaudovat. Podařilo se také prodat 15. pozemek novému 
zájemci. Ten původní neuhradil celou výši kupní ceny ani po opa-
kovaných urgencích. Z první zálohy jsme mu byli nuceni strhnout 
75 000 Kč jako smluvní pokutu.
Konečná cena díla činí 12 800 161 Kč vč. DPH. Celková suma dota-
ce čerpané z Ministerstva pro místní rozvoj je 8 794 698 Kč. Velmi 
bych chtěl poděkovat společnosti STAVOKA KOSICE za kvalitně od-
vedenou práci a výbornou komunikaci. Po celou dobu výstavby bylo 
vyhověno jakýmkoliv požadavkům ze strany obce, případné vady 
řádně odstraněny.

Jakub Šimerda
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Novinky z obecního hostince

Od listopadu máme nového provozovatele obecního hostince. 
Přihlásil se nám opět pouze jeden zájemce. Tím je pan Filinger 
z Týniště nad Orlicí se svojí firmou Spiegel Pub. Jeho hlavní náplní 
v našem hostinci je vaření obědových menu na rozvoz. V pracovní 
dny vaří 100 – 150 obědů. Rozvoz je samozřejmě k dispozici i pro 
místní občany. K tomu má zajišťovat provoz pohostinství alespoň 3 
dny v týdnu a všechny obecní kulturní akce, které pořádáme. Pro-
zatím se jednalo o koncert Honzy Mlčocha a vítání občánků. Jestli 
se dlouhodobá vzájemná spolupráce osvědčí, teprve uvidíme.
Nový nájemce vystřídal pana Šnajdra, který s rodinou v hostinci 
necelé dva roky bydlel. Po několika incidentech a nespokojenosti 
většiny zastupitelstva s jeho fungováním, jsme se rozhodli spolu-
práci s panem Šnajdrem ukončit. Jeho odchod se bohužel neobešel 
bez problémů. Nájemné a zálohy na energie měl sice řádně uhra-
zené, avšak závěrečnou inventurou jsme zjistili, že chybí drobný 
obecní majetek v hodnotě bez mála 20 000 Kč. Zmizely nové talí-
ře, příbory, různé sklenice, polovina ubrusů, aj. Záležitost se řešila 
i s Policí ČR podáním trestního oznámení. Pan Šnajdr se sice přímo 
nepřiznal, ale podepsal dohodu o ukončení pronájmu hostince. 
Podpisem se zavázal k úhradě celé škody, která obci vznikla. Na zá-
kladě této dohody Policie ČR vyšetřování odložila.
Po odchodu pana Šnajdra provedli obecní pracovníci úklid skladů 
za hospodou. Za možná dvě dekády nám tam provozovatelé hos-
tince nastřádali pěkný nepořádek. Posuďte sami z přiložených fo-
tografií.

V říjnu se u obecního hostince stala dopravní nehoda. Paní s osob-
ním vozem vybočila ze silnice, vjela na chodník a narazila do slou-
pu u hlavního vchodu. Škoda na objektu byla pouze 2000 Kč. Zato 
na vozidle už byla škoda vyšší.
Opravu omítky sloupu zajistili řemeslníci z Vyhnanic, které jsme 
měli domluvené také na opravu venkovní omítky části skladových 
prostor budovy hostince. Omítka byla poškozená od zatékající 
vody špatnou střechou. Střecha byla opravena již před několika 
lety. Dojde také k výměně vstupních dveří do této části objektu, 
za nové bezpečnostní. Zabýváme se také zhoršeným stavem stře-
chy nad zahrádkou. Místy už prokapává voda. Pravidelné údržbě 
obecního hostince se budeme nadále intenzivně věnovat.

Jakub Šimerda
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Nejsi vidět tak si na tebe posvítím

Bezpečná cesta pro pěší i cyklisty mezi Bolehoští, Lipinami a ná-
dražím je v současnosti problematická. Všichni výše zmínění se 
musí pohybovat po silnici. V současném období, kdy lze očekávat 
zhoršenou viditelnost nebo závěje, je to o to horší. Proto je na ka-
ždého osobní odpovědnosti, aby byl při pohybu na silnici dosta-
tečně osvětlen a používal reflexní prvky na oblečení. Definitivním 
řešením bude stezka mimo silnici, u které v tuto chvíli realizuje 
projektová příprava.
Lampy veřejného osvětlení byly v tomto úseku doposud umístěny 
na každém druhém sloupu. Dohodli jsme se tedy na tom, že bezpeč-
nějšímu provozu na komunikaci v tuto chvíli pomůže alespoň posí-
lení veřejného osvětlení. Na volné sloupy bylo namontováno celkem 
13 nových lamp. Úsek je nyní mnohem lépe osvětlen. I přesto je 
nutné, aby byl každý z nás ohleduplný a dával si pozor. Jako chodec 
a cyklista musím být dostatečně viditelný. Jako řidič musím přizpů-
sobit svoji jízdu aktuálním povětrnostním podmínkám a dbát před-
běžné opatrnosti, že se kdekoliv může objevit chodec nebo cyklista. 

Jakub Šimerda

Zimní technika

Během minulé zimy zastupitelé rozhodli zakoupit novou techniku 
určenou k úklidu sněhu a údržbě komunikací. Od února jsme mohli 
začít používat nové jednokotoučové rozmetadlo CONE se zásob-
níkem na posypové hmoty o objemu 300 l. Při vhodných podmín-
kách se používá na posyp obecních komunikací jemným štěrkem.
Dalším zařízením, které jsme začali používat tuto zimu, je hyd-
raulicky ovládaný zametací kartáč ZAR. Ten najde své uplatnění 
především při údržbě komunikací pro pěší. Při menším množství 
sněhové pokrývky je jeho použití vhodnější než u předního pluhu.

Tato uvedená technika je používána na traktoru Yanmar. Technický 
stav komunikací pro pěší bohužel neumožňujejeho použití všude. 
Staré dlaždicové chodníky jsou někde příliš úzké nebo v tak špat-
ném technickém stavu, že by váha traktoru nadělala více škody než 
užitku. To jsme si ověřili minulou zimu na starém chodníku u pošty 
a u nádraží. K údržbě se tedy i nadále využívá samochodná sněho-
vá fréza.

Jakub Šimerda
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Uzávěra propustků přes Bezedný potok

Po třetí se vracíme k situaci havarijního stavu silničních propustků 
přes Bezedný potok, o kterém jsme psali v čísle 2/2019 a 2/2020. 
Dovolte mi poslední vývoj posledních let v krátkosti zrekapitulo-
vat. Poté, co se v roce 2019 konalo místní šetření za účasti všech 
dotčených stran a stavební úřad v Kostelci rozhodl o uzavření obou 
propustků, bylo nejprve nutné jednoznačně určit jejich majitele. To 
se podařilo až v první polovině letošního roku. Majitelem je stát. 
Práva a povinnosti nakládat s tímto majetkem má Státní pozem-
kový úřad. Ten konečně začal konat a nyní soutěží o zhotovitele 
projektové dokumentace, který stanoví vhodný způsob rekon-
strukce nebo kompletní opravy obou propustků a zajistí stavební 
povolení. Jakmile bude toto připraveno, měl by následovat výběr 
zhotovitele a samotná rekonstrukce. Zástupci Státního pozemko-
vého úřadu tvrdí, že mají zajištěné dostatečné finanční prostřed-
ky na celou akci.
Vypadá to tedy, že aktivita obce konečně přinesla nějaký výsledek a věc 
se hýbe správným směrem. Dočkáme se opravy. Jasné určení správce 
státního majetku však také znamená to, že budou oba propustky uza-
vřeny. V místě je již namontováno dopravní značení a uzamykatelné 
závory. Čeká se pouze na dokončení správního řízení a defi nitivní roz-
hodnutí o uzavření možnosti průjezdu. A to až na 2 roky...
Samotná uzávěra je velmi frustrující, spousta z nás tyto cesty využívá. 
Proto velmi děkuji za podporu zastupitelům v řešení této záležitosti. 
Všichni si uvědomujeme, že naše aktivita za účelem opravy mostků 
ve výsledku vedla i právě k tomu, že nyní dojde k uzávěře. Kdybychom 
však nekonali, mostky by se časem mohly zřítit úplně. Někoho by to 
také mohlo stát život. 

Na uzávěru jsme předem upozornili zástupce zemědělců, lesníků a ma-
jitele rekreační nemovitosti čp. 73 na kraji lesa. Dále to bylo jedním 
z témat posledního veřejného zastupitelstva. Existují dvě provizorní 
objízdné trasy. Jejich sjízdnost je však velmi závislá na klimatických 
podmínkách. Jedna z nich je polní cesta vyježděná zemědělci. Dosta-
nete se na ní při jízdě po cestě k obecnímu lesu přes Habeš. Druhá 
vede z Lipin pod železniční tratí. Dokud se mostky neopraví, musíme 
to vydržet.

Jakub Šimerda
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Ukončení provozu kotlů 1. a 2. emisní třídy od září 2022

Informace od krajského úřadu Královéhradecké kraje

Od září 2022 se nebudou moci využívat teplovodní kotle na pevná 
paliva 1. a 2. emisní třídy a kotle bez emisní třídy. Bude nutné vyměnit 
tyto staré teplovodní kotle na pevná paliva za kotle s emisní třídou 3 
a vyšší. Emisní třídu lze nalézt na štítku zdroje nebo v technické doku-
mentaci ke zdroji. Cílem tohoto zákonného opatření je snížit množství 
plynných a pevných znečišťujících látek v ovzduší z domácností, re-
kreačních objektů a objektů určených pro podnikání. 
Povinnosti provozovatelů spalovacích stacionárních zdrojů (kotlů 
na tuhá paliva) provozovaných v rodinných domech, bytech a stav-
bách pro rekreaci, nebo v nemovitostech určených pro podnikání:
Jedná se o stacionární zdroje na pevná paliva o celkovém jmenovi-
tém tepelném příkonu od 10 do 300 kW včetně, který slouží jako 
zdroje tepla pro teplovodní soustavu ústředního vytápění.
Zdroj musíte mít řádně nainstalován v souladu s pokyny výrobce zdroje. 
Pokud je v návodu ke zdroji předepsaná výrobcem akumulační nádrž, 
musíte mít tuto nádrž nainstalovanou.
Spalujte ve zdroji  pouze paliva, která jsou stanovena výrobcem zdroje.
Spalujte ve zdrojích na tuhá paliva, která jsou v suchém stavu (vyšší 
výhřevnost paliva, nižší tvorba sazí a tím i nižší požární riziko).
Nespalujte ve zdroji odpad.
Pravidelně nechejte provést čištění a kontrolu spalinových cest od-
borně způsobilou osobou se živnostenským oprávněním v oboru 
kominictví.
Zákonem stanovených případech nechejte provést revizi spalinových 
cest revizním technikem spalinových cest. 
Jednou za tři roky proveďte revizi kotle prostřednictvím fyzické oso-
by, která byla proškolena výrobcem spalovacího stacionárního zdro-
je a má od něj udělené oprávnění k jeho instalaci, provozu a údržbě 
u spalovacích zdrojů (odborně způsobilá osoba).
Doklad o kontrole stacionárního zdroje odborně způsobilou osobou 
předložte na vyžádání obecnímu úřadu obce s rozšířenou působností. 
V případě kontroly kotle, paliva a dokladů ke kotli zaměstnancem or-
gánu ochrany ovzduší disponujícího pověřením ke kontrole vytvořte 
podmínky pro kontrolu a poskytněte potřebnou součinnost. 
Na výměnu kotlů je možné požádat o tzv. „Kotlíkové dotace“. Více 
informací získáte na webu kraje: 
h$ ps://www.kr-kralovehradecky.cz/kotliky

Komentář starosty obce

Platnost výše uvedeného nařízení – zákazu provozu kotlů nižších 
emisních tříd, které však už bylo schváleno před několika lety, přichází 
v nejméně vhodnou dobu. Všichni jsme nuceni opustit neekologické 
způsoby vytápění a přejít na elektřinu, plyn či jiné ekologičtější zdroje. 
Na trhu však v posledních měsících došlo až k extrémnímu zdražení 
obou těchto komodit a v budoucnu nelze v žádném případě očeká-
vat jejich výraznější zlevnění k hodnotám, na které jsme byli posled-
ních několik let zvyklí. Z tohoto důvodu se momentálně děje pravý 
opak zamýšleného. Lidé se snaží ušetřit, a tak o to více topí tuhými 
palivy jako jsou uhlí a dřevo. Navíc ani samotná výměna kotle nebo 
přechod na jiný zdroj vytápění nejsou levnou záležitostí. Bavíme se 
o nákladech v řádu vyšších desetitisíců, v případě tepelného čerpadla 
až statisíců. Podobný výdaj si nemůže každý dovolit.
Přesto chci požádat všechny, kterých se výměna zdroje vytápění týká, 
aby se tak v rámci jejich možností pokusili učinit. I když zůstanete 
u uhlí, nový, moderní automatický kotel významně snižuje emise škod-
livých látek a prachu do ovzduší, které tady společně všichni dýcháme.
Za posledních 30 let se ovzduší v naší obci během zimních měsíců 
dramaticky zlepšilo. Mnoho domů úplně opustilo od vytápění tuhými 
palivy nebo si pořídilo nové moderní kotle. Z vlastní zkušenosti mohu 
říct, že stačí jeden starý kotel v okolí místa, kde bydlíte a při inverzním 
počasí nebo převládajícím větru směrem k vám můžete na nějaké vět-
rání zapomenout. Neméně důležité, je také topit v kotli na tuhá paliva 

správným způsobem. Stačí i novější kotel příliš dusit nebo ho nedo-
statečně čistit a bude kouřit úplně stejně jako ten starý. Zvláštní apel 
vysílám k těm, kteří do kotle hází odpad nebo jakýkoli jiný materiál, 
který tam nepatří. To už praktiky hodné odporu a zapomnění. Bohužel 
tady takoví stále jsou… 
Buďme k sobě maximálně ohleduplní. Každý vyměněný kotel má pro 
nás všechny velký přínos v čistotě ovzduší. 

Jakub Šimerda

Putování za divadlem

Po muzikálech Mýdlový princ, Čas růží a Kvítek mandragory s hity Vác-
lava Neckáře, Karla Go
 a a Heleny Vondráčkové měl 30. září v pražském 
Divadle Broadway odloženou premiéru muzikál Láska nebeská s pís-
němi Waldemara Matušky. Této příležitosti jsme využili i my a po roce 
opět vyjeli za divadlem do Prahy. Počasí přálo i ke krátce procházce 
před vystoupením a poté již nic nebránilo užít si trochu té kultury.
Muzikál Láska nebeská tvůrci označují za duchařskou komedii s nej-
známějšími Matuškovými hity. "Není to úplně duchařská komedie 
v tom smyslu, že by tam člověk očekával padesát duchů. Je to ro-
mantická milostná komedie s jedním duchem, vlastně příběh trojice 
dvou bratří a jedné dívky. Jeden z bratrů zahyne, stane se duchem 
a po domluvě s pánem Bohem je propuštěn zpět na zem, aby se po-
staral o své nejbližší. A tím vznikne takový milostný trojúhelník".  
Muzikál má za úkol především diváka pobavit, v tomto lze najít i ur-
čité ponaučení. 
Děkuji všem, kteří s námi na tato představení jezdí. Na jaře 2022, 
pokud situace dovolí, pojedeme na odložené představení „50 odstí-
nů“. Jedná se o komedii v podání herců divadla Radka Brzobohatého.

Zdeňka Andržová
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Koncert Honzy Mlčocha

V sobotu 6. listopadu se uskutečnil po ročním odkladu koncert 
Honzy Mlčocha „Stokrát chválím čas“. Vystoupení bylo složeno 
z největších hitů Karla Gotta jako například Být stále mlád, Sto-
krát chválím čas, Když muž se ženou snídá, Stal se zázrak, Když 
milenky pláčou, Trezor, Beatles, Běž za svou láskou, Je jaká je, Zů-
stanu svůj, Kávu si osladím, Cest́ lavie, Jdi za štěstím, To musím 
zvládnout sám, Lady Karneval, Včelka Mája a mnohé další. Více jak 
stovka návštěvníků si koncert náležitě užila. Celé vystoupení bylo 
provázeno mluveným slovem samotného Honzy, který vzpomínal 
na chvíle setkání s Karlem Gottem. Přítomné ženy potěšil fotogra-
fií s věnováním nebo společnou fotkou. Ani taneční parket nezů-
stal ladem. Když se sobotní večer nachýlil ke konci, zazněly ještě 
přídavky a poté již jen poděkování a dlouhý potlesk. 
Za sebe mohu říct, že tento koncert patřil zatím k nejvydařeněj-
ším. Alespoň úsměvy na tvářích odcházejících a vřelá poděkování 
tomu tak nasvědčovaly. V neposlední řadě patří poděkování i no-
vému provozovateli obecního hostince p. Filingerovi. 
Příští koncert se uskuteční 9. dubna 2022. Budeme se na Vás opět 
těšit.

Zdeňka Andržová

Vítání občánků

V sobotu 20. listopadu proběhlo vítá-
ní našich nejmladších občanů Bolehoště. 
Událost se konala ve společenském sále 
obecního hostince, aby bylo možné dodržet 
zvýšená protiepidemiologická opatření. Pro 
potřeby fotografování, řečníků či přednesu 
se ochrana úst odkládala. Přivítání nových 
občánků se protentokrát ujal místostaros-
ta obce pan Jan Baše. Doprovodný program 
zajistily děti ze základní školy pod vedením 
paní učitelky Školníkové. Rodičům byly pře-
dány fi nanční a věcné dary. Slavnostní akt 
byl zakončen přípitkem a společným foto-
grafováním. Pohoštění nám připravil pro-
vozovatel obecního hostince pan Filinger. 
Věříme, že se všem přítomným slavnostní 
odpoledne líbilo a malým občánkům přeje-
me do života jen to nejlepší!

Jakub Šimerda
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Adventní rozsvícení

Poslední listopadová neděle byla první adventní nedělí. Atmosféru 
blížících se Vánoc navodil i čerstvě napadaný sníh. Letos jsme moh-
li v tradici rozsvěcení zvoničky a vánočního stromu pokračovat. Sešli 
jsme se v 17 hodin před zvoničkou, kde již bylo připraveno vánoční 
cukroví, horký čaj a klobásy. Pan starosta zahájil setkání přáním klid-

ného předvánočního času, po té se rozsvítil vánoční strom a dechový 
kvartet z Bystrého zahrál vánoční koledy. Jsme velice rádi, že jste si 
našli chvíli času v předvánočním shonu, zastavit se na přátelské sou-
sedské popovídání. Přejeme Vám všem klidný advent.

Zdeňka Andržová
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Společenská kronika

SVÁ ŽIVOTNÍ JUBILEA OSLAVILI

Oslavencům přejeme pevné zdraví a dostatek životního elánu a optimismu. 

* S ohledem na podmínky sdělování osobních údajů uvádíme pouze ty občany, od kterých máme souhlas se zveřejněním, kteří obdrželi blahopřání od obce nebo již došlo ke zveřejnění v obecním rozhlase.

ROZLOUČENÍ SE ZESNULÝMI

Ivo Krahulec 77 let

Anna Netíková 79 let

Koubová Marie 75 let

Maisner Josef 85 let

Boukalová Anna 86 let

Žemličková Jana 85 let

Gründlová Hana 90 let 

Máslová Ludmila 89 let

Moravcová Marie 70 let

Fišerová Jarmila 92 let

Čtvrtečková Anna 80 let

Štechová Libuše 70 let

Sarvaš Ján 82 let

Cejnar Josef 75 let

Nováková Jaroslava 84 let

Drašnar Václav 75 let

Nováková Jana 75 let

Boušková Marcela 80 let

Učíková Marie 82 let

Kašparová Bohumila 91 let

Všem pozůstalým vyjadřujeme  upřímnou soustrast.

 Dění ve škole

Směřování bolehošťské školy

Vážení rodiče, děti, žáci, přátelé školy,
v srpnu tohoto roku jsem se stala ředitelkou základní školy a ma-
teřské školy v obci Bolehošť. Chtěla bych Vám upřímně poděkovat 
za vlídné přijetí. 
Rodinný charakter školy, důvěra, velmi dobré vztahy uvnitř školy 
mezi dětmi i zaměstnanci, vzájemná spolupráce se zřizovatelem 
a také s rodiči – takto vnímám bolehošťskou školu, ala i obec. Chci 

poděkovat paní ředitelce Mgr. Haně Boukalové, která mi předala 
školu ve velmi dobrém stavu, na který bych chtěla navázat, a tak 
velmi ráda přebírám školní vzdělávací program „Od hraní k vědě-
ní“, připojuji odkaz na tento dokument a dovolila jsem si v krát-
kosti Vám tento dokument představit v několika větách – viz níže.

https://skola.obecbolehost.cz/dokumenty?action=detail&id=59

Zaměření školy
Celkově je zaměření školy sestaveno tak, aby žák ZŠ měl možnost seznámit se v rozumné míře se všemi obory. Nikdo přece předem neví, jaký 
talent či zájem v kom dřímá. Vycházíme z myšlenky A. Einsteina:„Ze školy (pozn. - rozumí se základní školy) by měla vycházet harmonicky rozvi-
nutá osobnost, ne specialista. "K osvojování výše uvedeného směřuje každodenní činnost školy, tj. kvalitní naplnění cílů základního vzdělávání bez 
dalšího specifického zaměření, propojeného dalšími činnostmi a akcemi školy. Jestliže bychom měli vytyčit základní pilíře, na kterých je koncepce 
školy postavena, mohli bychom uvést tyto:

A. Zajímavá škola aneb vysvětlení názvu školního vzdělávacího programu
Škola by měla být zajímavá. Náš vzdělávací program nese název „Od hraní k vědění“. Je to možná přesnější vyjádření známé (a námi nepopírané) 
zásady „škola hrou“. Jasně si totiž uvědomujeme, že máme pod jednoustřechou i mateřskou školu, s kterou úzce spolupracujeme. A jednak to, že 

Josef Maisner 85 let

Vítězslav Novák 84 let
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Přeji vám pohodové a radostné Vánoce a v novém roce 2022 
přeji pevné zdraví, pohodu a klid v této neklidné době!

ředitelka školy 
Mgr. Hana Špatenková

hra je pro dítě vážnou prací, a že vychováváme děti od 3 do 10 let. Je rozdíl, jak si hraje dítě v MŠ, jak prvňák, a jak páťák. V podstatě platí – čím 
starší žáci, tímse hra stále více blíží naprosto vážné práci. Tím také narůstá podíl volní stránky, protože i při zajímavé práci nastávají okamžiky 
méně záživných, až otravných činností, leč pro dobrý výsledek nezbytných. Stejně tomu je i v procesu tradičního učení. Je poctivé si přiznat, že 
učitel musí pro úspěch svých žáků udělat mnoho, ale aspoň kousek (lépe kus) naproti musí přijít i žák.

B. Spolupráce a vzájemná pomoc
Dalším důležitým stavebním prvkem je spolupráce a vzájemná pomoc. Všichni ve škole, velcí i malí, se musí cítit jako spolupracovníci, kteří pomo-
hou a kterým také bude pomoženo. Nechceme zapomenout na důležité spolupracovníky, a to na zákonné zástupce – rodiče našich dětí.

C. Klima školy
Velký význam pro úspěšnost školy má její atmosféra. Od estetičnosti prostředí přes mezilidské vztahy, pozitivníškolní tradice a rituály, symboly až 
po pocit bezpečí a jistoty. Říká se, že škola je přípravou na život. Není tomu tak zcela přesně. Škola je už život sám, i když specifi cký, ale zvláštní je 
přece každé prostředí. Proto by se ve škole mělo dít co nejméně „jako“, ale co nejvíce „skutečně,opravdu“, se vší vážností. Ač je to vlastně velká hra...

D. Všestrannost i preference
Celková koncepce vychází z toho, že ústředním cílem školy je přispět k výchově odpovědného, sociálně tolerantního občana vybaveného základ-
ními vědomostmi a hlavně dovednostmi. 

Učení nemusí být mučení

Nadešel podzim a my všichni jsme se opět vrátili po letních prázd-
ninách do školy. Vlastně ne všichni. Paní ředitelku Mgr. Hanu Bou-
kalovou vystřídala ve funkci paní ředitelka Mgr. Hana Špatenková. 
Chod školy se ale nezměnil. Čtení, psaní, počítání, úkoly – vše tak, 
jak má být a po dvou měsících perné práce jsme si všichni opět 
zasloužili „trochu odpočinku“.
Než však začaly podzimní prázdniny, strávili jsme dva dny ve škole 
jinak. V pondělí 25.10. proběhl první projektový den MÍSTO, KDE 
ŽIJI. Vyšli jsme si do okolí naší školy, abychom si zopakovali, co 
jsme se naučili v prvouce či přírodovědě, ale také abychom ukázali 
naši obec paní ředitelce a hlavně, jaké to tu máme pěkné. Nebyla 
to jen obyčejná procházka. Žáci 4. a 5. ročníku spolu s  paní uči-

telkou Školníkovou vyrazili dříve než ostatní a formou ŠIPKOVA-
NÉ vedli své kamarády až do Lipin. Po cestě vytvořili 5 stanovišť 
s různými úkoly. Například: Znáš svoji vesnici? Zvířata a mláďata. 
Stromy a šišky. Pohyb v přírodě. Hledání pokladu. V Lipinách bylo 
připraveno ohniště, na kterém jsme si opekli špekáčky, párky ale 
i šunku nebo rohlík. Také jsme dostali limonádu a sladkost, za což 
mockrát děkujeme Sokolu Lipiny. Velký dík za ochotu a vstříc-
nost patří zejména p. Bartoňové, p. Máslovi a p. Máslové. Cesta 
zpět do školy proběhla po silnici, kde jsme si procvičili něco málo 
z dopravní výchovy. Příjemně provětráni a mírně unaveni jsme se 
vrátili do školy a už jsme se těšili na druhý projektový den na téma 
OSLAVA VZNIKU REPUBLIKY.
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Abychom si správně zapamatovali Den vzniku Československé re-
publiky, tak jsme využili téměř všech smyslů, které máme. Sluch 
– poslech, vzdání pocty a zpěv státní hymny, hmat – její výtvar-
né ztvárnění a zrak – seznámení se se státními symboly pomo-
cí zábavných videí a obrazů. Posilněni svačinkou jsme se vrhli 
do dalšího úkolu, tentokrát zaměřeného na český jazyk. Každá 
skupina dostala pěknou básničku o naší vlasti – prvňáčci vybar-
vovali a stříhali republiku, druháci hledali zatoulaná slovíčka, další 
určovali větné vzorce nebo slovní druhy. Práce bylo až nad hlavu 
a všichni se jí zhostili se ctí. Abychom provětrali i jiné mozkové 
závity, tak na řadu přišla matematika. Odčítáním jsme zjišťovali, 
jak dlouho působili prezidenti Československé a České republiky 
ve své funkci a tím jsme vyluštili jejich jména. Dalším úkolem byla 

bankovka neboli sestavování puzzle. Měli jsme za úkol vypočítat 
příklady na sčítání, odčítání, násobení, dělení i jednoduché slovní 
úlohy. Děti si tak připomněly významné historické osobnosti ČR 
a současně se procvičily ve finanční gramotnosti. Jako poslední 
aktivita byla křížovka. Tady jsme museli přemýšlet a lovit vědo-
mosti, které jsme získali v prvouce či vlastivědě. Tajenkou byly 
výrobky typické pouze pro naši zemi. 
Tyto dva dny se povedly hlavně díky náročné přípravě a vzájemné 
spolupráci celého kolektivu ZŠ, což vyvrcholilo prezentací projek-
tových prací v naší venkovní učebně v pondělí 1. 11. 2021 od 13 – 16 
hodin. Doufáme, že jste byli nadšeni aktivitou nás všech. Srdečně 
ještě jednou děkujeme všem, kteří se na akci a projektu podíleli. 

Mgr. D. Školníková, Mgr. R. Pavlínková

Zprávičky z naší školky od začátku školního roku do Vánoc

Ještě, než začal nový školní rok, proběhla 
v průběhu letních prázdnin v naší mateř-
ské škole menší stavební úprava. Mezi naší 
maličkou ložnicí a třídou vzniklo propojení 
v podobě nových dveří, a tak máme teď tro-
chu více prostoru na odpolední odpočívání 
nejen v ložnici ale i v kobercové části naší 
třídy. Naše poděkování za to patří panu sta-
rostovi a zastupitelstvu obce.
Se začátkem nového školního roku 
2021/2022 jsme se postupně přivítali s no-
vými dětmi, které k nám do školky nastou-
pily. Při seznamování s novým prostředím, 
kamarády, hračkami, i tím, jak to ve školce 
chodí, jim pomáhal jako průvodce maňásek 
KAŠPÁREK, který je naučil také první básnič-
ku. Všechny nové děti byly naprosto úžasné, 
ve školce se rychle rozkoukaly a bez vět-
ších problémů se adaptovaly. Občas se ob-
jevila chvilička, kdy chyběla maminka nebo 
tatínek, ale byla to opravdu jen chvilička. 
Společně jsme se seznamovali se vším, co 
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ve školce máme, jak to u nás chodí, chodili 
jsme na vycházky do okolí nebo na školní za-
hradu. Taky jsme samozřejmě tancovali, ma-
lovali, zpívali. No zkrátka jsme dělali všechno 
možné. 
K podzimnímu období patří draci, proto 
jsme také nějaký čas drakům věnovali. Tvořili 
jsme nejrůznější draky z papíru, stavěli draky 
z nejrůznějších věcí, které ve školce máme. 
Dokonce jsme draka byli i pouštět na lou-
ce, ale nějak se nám to úplně nedařilo. Ale 
to nám vůbec nevadilo, hlavní je si všechno 
užít. A že nám moc nelétal, to nevadí.
Také jsme byli osloveni několika maminkami, 
zda bychom se společně s dětmi nezapojili 
do smysluplné akce pro nemocnou holčič-
ku Amálku z Lípy nad Orlicí. Neváhali jsme 

ani chvilku, vždyť kamarádům se má pomá-
hat, a do akce se s dětmi zapojili. A tak jsme 
společně vytvořili několik výrobků s vánoční 
tématikou, které se pak nabízely zájemcům. 
A máme velikou radost, že se naše výrobky 
líbily.
Všechno rychle uteklo a nastala doba adven-
tu – těšení se na Vánoce. Společně jsme vy-
robili krásný adventní kalendář. Každé z dětí 
má svůj originálně nazdobený papírový sá-
ček a v něm se ukrývá něco sladkého a také 
malé překvapení. O to překvapení se posta-
rala jedna z maminek dětí. Určitě se bude lí-
bit. Moc děkujeme.
Ale než přijde Ježíšek, na kterého se úplně 
nejvíc těšíme, chodí Mikuláš s čertem a an-
dělem. To je ale potřeba se na tu návštěvu 

pořádně připravit a školku hezky nazdobit. 
To aby se to Mikulášovi, čertovi a andělovi 
u nás líbilo a donesli všem nějakou tu malou 
nadílku. Aby ne, když máme ve školce hodné 
děti.
A potom… Potom nás ve školce konečně 
navštíví Ježíšek s vánoční nadílkou. Určitě 
na nás nezapomene. Už se všichni těšíme, co 
najdeme pod stromečkem. 

Rádi bychom popřáli všem krásný a pokojný 
čas adventní, hodně zdraví zvlášť teď v této 
stále nekončící covidové době a šťastné a ra-
dostné vánoční svátky.

Bc. Petra Jedlinská 
a celý kolektiv mateřské školy

 Sokol lipiny

Činnost Sokola v druhé polovině roku 2021

Na začátku článku bych chtěl popřát všem 
spoluobčanům hodně zdraví a pevné ner-
vy v této nelehké době. V plánu sokola 
bylo uspořádat 28. srpna plážový volejbal. 
To se naštěstí povedlo, i když počasí nám 
moc nepřálo. Skoro celou noc pršelo a ráno 
tomu nebylo jinak. Sešli jsme se na hřišti 
a přemýšleli, co budeme dělat. Náhradní 
řešení bylo, že místo volejbalu odehrajeme 
turnaj v kartách, ve hře Prší. Ale nakonec 
se na nás štěstí usmálo, v devět hodin pře-
stalo pršet a během dne dokonce vykouklo 
i sluníčko. Na turnaj dorazilo 10 družstev 
ze širokého okolí. K občerstvení jsme při-
pravili již tradičně grilovanou kýtu, bavor-
ské vdolečky a na zahřátí byla připravena 
i nudlová polévka. Také musíme poděkovat 
všem sponzorům. Děkujeme hlavně pivo-
varu Primátor Náchod za krásné ceny, dále 
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vyjížďku do místních lesů. Provedli takzvanou Hubertovu jízdu. 
Připravilo se pro ně občerstvení a zároveň jsme se chystali na akci, 
která se konala od 17. hodin. Naplánovali jsme takové opožděné 
lipinské posvícení. Již od dopoledních hodin se začalo s přípravou 
jídel, protože se sešla objednávka asi na 150 porcí kachních stehen 
s knedlíkem a se zelím. Samozřejmě na posvícení nesměla chybět 
hudba, a tak nám přijeli zahrát muzikanti z Přepych a okolí pod 
vedením Honzy Macháčka. Dle ohlasu si myslíme, že se celá akce 
povedla. Na druhý den jsme naplánovali brigádu na přípravu dřeva 
pro zimní období, na topení v klubovně. Všem, kteří se podíleli 
na přípravě, patří dík. Tímto bych rád poděkoval i jedné osobě, 
která věnovala sokolu čtyři metry naštípaného palivového dřeva. 
Na 28. října ve státní svátek, jsme pro děti připravili již tradiční 
dlabání dýní. Ve sváteční den se sešlo skoro 20 dětí, které se vrh-
ly na dýně, které pro ně zakoupil sokol. Při společném dlabání se 
děti velice pobavily a krásně si to užily. Důkazem toho jsou krásné 
výtvory z dýní. 
Hned v sobotu 30. října se pro členy sokola a jejich příznivce 
uskutečnil sportovní výlet do Rychnova nad Kněžnou, kde jsme 
si pronajali na tři hodiny velice zmodernizovanou kuželnu se čtyř-
mi drahami a měli možnost si vyzkoušet, ač se to na první pohled 

Agrospolu Bolehošť a všem dalším sponzo-
rům. 
Další akce se konala 25. září a to svato-
václavské pivo s občerstvením a hudbou. 
U našeho dodavatele piva jsme si objednali 
speciální pivo, které se vaří na tento svá-
tek. K tomu se v kuchyni navařilo mnoho 
dobrot, aby to vše do sebe ladilo a chut-
nalo. K poslechu nám zahrálo uskupení 
několika lidí z Opočna a okolí. Krásně nám 
zahráli v duchu Country. 
8. října jsme zajistili občerstvení v naší 
klubovně pro sokolníky, kteří se sjíždějí 
na opočenský zámek se svými opeřenými 
miláčky na několik dní a v honitbách, kte-
ré kdysi patřili k tomuto panství, prováděli 
lovy. Naší honitbou je provedl místní hos-
podář. 
Další větší akce se konala 23. října již od ran-
ních hodin. Do areálu Pod lípou se sjelo asi 
20 jezdců na koňském hřbetě a udělali si 
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Sbor dorbovolných hasičů

O činnosti sboru

Vážení spoluobčané, 
s posledním číslem zpravodaje roku 2021 Vám přinášíme novinky 
z činnosti našeho sboru. V uplynulém půlroku se oblasti na jižní Mo-
ravě musely vypořádat s následky tornáda. I náš sbor přispěl na ob-
novu poničených obcí. Po 5 000,- korunách bylo odesláno na pomoc 
do obcí Hrušky a Mikulčice.
Dne 19. září ve 12 hodin se také náš sbor připojil k celostátní vzpo-
mínce na bratry z SDH Koryčany na Kroměřížsku, kteří zahynuli při 
zásahu během výbuchu rodinného domu. Jednotka uctila jejich pa-
mátku minutou ticha před bolehošťskou hasičárnou.
Během října došlo k zazimování výjezdové techniky a sešli jsme se 
na členské schůzi, na které se probírala možnost pořádání dalších 

nezdá, poměrně náročný sport. Celkem 
na čtyřech drahách jsme se všichni vystří-
dali hned několikrát. Po sportovním výko-
nu jsme se přesunuli do Nového Města nad 
Metují, kde jsme si dopřáli výborné ob-
čerstvení v nově zrekonstruované vinárně 
U Drašnarů. Domů jsme se vrátili v pozd-
ních hodinách. 
Dne 12. listopadu jsme byli pozváni naším 
dodavatelem piva do pivovaru Primátor 
Náchod na exkurzi, která nás provedla 
celou výrobou od plnění lahví přes plnění 
sudů, přes varnu až do sklepení, kde pivo 
v nerezových kádích vzniká a v obrovských 
ležatých tancích zraje. Celá prohlídka je za-
končena velice příjemným posezením s ob-
čerstvením, a hlavně degustací snad všech 
druhů vyráběných pivních specialit tohoto 
podniku. Tímto chci poděkovat pivovaru 
Primátor Náchod za velice krásný kulturní 
a společenský zážitek. 

Poslední akci, kterou jsme naplánovali 
na 28. listopadu, bylo zdobení stromečku 
v Lipinách na návsi. Sešli jsme se ve velice 
hojném počtu s dětmi na návsi v jedenáct 
hodin dopoledne. Za velice hustého sně-
žení, vyzbrojeni žebříky a ozdobami, jsme 
ve zrychleném tempu provedli výzdobu 
stromečku. Poté jsme se přesunuli do klu-
bovny, kde bylo pro všechny aktéry připra-
veno výborné občerstvení v podobě steaků 
a pro zahřátí svařené víno. Po celé odpole-
dne se děti koulovaly a sáňkovaly. V bohaté 
nadílce sněhu se pěkně vyřádily. Na závěr 
postavily obrovského sněhuláka. 
A závěrem bych chtěl popřát jménem So-
kola Lipiny všem spoluobčanům, všechno 
nejlepší a hodně zdraví do nového roku 
2022. 

Připravil Petr Prause

kulturních akcí. Tradiční Mikulášskou nadílku jsme sice nakonec 
z důvodu vládních opatření nemohli uspořádat, nicméně nadále 
doufáme, že se s Vámi budeme moci poslední únorový pátek potkat 
na již 125. hasičském plese a následující den na dětském karnevalu. 
Poslední listopadový víkend proběhlo školení velitelů výjezdové jed-
notky. Za náš sbor ho úspěšně na dalších 5 let absolvoval Lukáš Baše 
společně s Pavlem Bašem. Díky nim výjezdová jednotka v obci zůsta-
ne zachována. Za absolvování akce oběma děkujeme.
Jménem SDH bychom Vám rádi popřáli klidný konec roku 2021 
a budeme se těšit na setkání s Vámi při dalších akcích v roce ná-
sledujícím. 

za SDH Bolehošť kulturní referent Vojtěch Drašnar
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Pozvánky, inzerce, ostatní

příjemné prožití vánočních svátků 
a mnoho osobních i pracovních úspěchů 

v novém roce 2022

vám přeje

Obecní úřad bolehošť
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přímo v bankovní aplikaci. 

 

 

                              

 
 
 

Využití výtěžku Tříkrálové sbírky 2022  
 Hospicová péče o nevyléčitelně nemocné a jejich rodiny v domácím prostředí,                                             

přípravné práce pro výstavbu a provoz lůžkového hospice.  
 Odborné sociální poradenství lidem v těžkých životních situacích. 
 Provozně technické zázemí pro sociální služby a zdravotní péči. 
 Humanitární projekt v Indii (5 %, např. školní autobus). 
 Krizový fond pro pomoc při mimořádné události (3 % např. povodně). 

Třetina z celkového výtěžku je určena na humanitární pomoc  
Charity Česká republika a další projekty na pomoc lidem v nouzi.     

Tříkrálovou sbírku je možné také podpořit  
*  prostřednictvím online kasičky na www.trikralovasbirka.cz  
*  zasláním daru na účet 66008822/0800, VS 777955007 
*  s využitím QR kódu   
 

Od 1. do 16. ledna je možné přispět do zapečetěné kasičky s logem charity přímo na 
úřadě v obci Bolehošť. 

Děkujeme Vám 
 
Finanční prostředky Tříkrálové sbírky 2021 jsme využili na úhradu provozních nákladů  
potřebných k zajištění fungování Poradny pro lidi v tísni a Poradny Domácí hospicové péče.  
K úhradě nákladů vynaložených na nákup zdravotnických prostředků pro klienty Domácí 
hospicové péče, a k dokrytí mzdových nákladů personálu Domácí hospicové péče.  
 

 
Vážení přátelé,  
 
situace ohledně nákazy koronavirem neumožňuje vypravit do ulic tříkrálové koledníky.  
Obracíme se na Vás s prosbou o podporu charitních projektů jinými možnými způsoby.  

Oblastní charita Hradec Králové, www.charitahk.cz, dobro@charitahk.cz, 777 611 263 
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